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Bóg sędziemu dał uszy z dwóch stron, aby obie strony wysłuchał i wtedy sądził.
(GÓRNICKI)

NajuHększa część ludzi kieruje się w sądzeniu miłością lub nienawiścią, nadzieją 
lub bojaźnią; tylko niewielu sądzi według prawa i słuszności.

(CYCERON)

Czyńmy jak adwokaci stron przeciwnych: walczmy jak wrogowie, a jedzmy i pijmy 
jak bracia.

(SZEKSPIR)

Nie używaj wielu słów zbytecznych, ale mało a skutecznych.
(SENEKA)

W y b r a ł :  R. Łyczywek

N A C Z E L N A  H A D A  A D W O K A C K A

Z prac Prezydium NRA

Informacja o przygotowaniu i przebiegu wyborów 
wojewódzkich organów samorządu adwokackiego w nowo utworzonych

izbach adwokackich

Na posiedzeniu w dniu 8 stycznia 1976 r. Prezydium NRA przyjęło do wiado
mości informację sekretarza NRA adw. Edmunda Mazura o przygotowaniu i prze
biegu wyborów w nowo utworzonych wojewódzkich organach samorządu adwokac
kiego.

Uchwałą Naczelnej Rady Adwokackiej z dnia 14.VI.1975 r. powołano do życia 
siedem nowych izb adwokackich: w Bielsku-Białej, Częstochowie, Płocku, Radomiu, 
Siedlcach, Toruniu i Wałbrzychu. Prezydium NRA uchwałą z dnia 19.VI.1975 r. 
otworzyło kampanię wyborczą w tych izbach. Okres przygotowawczy został nale
życie wykorzystany. Właściwe rady adwokackie powołały pełnomocników do spraw 
organizacji nowych izb. Instytucja ta zdała egzamin i trzeba ją ocenić dodatnio. 
Pełnomocnicy nawiązali kontakty z władzami i organizacjami politycznymi swoich 
województw, byli w ciągłym kontakcie z radami adwokackimi i! Prezydium NRA, 
poczynili konkretne starania o uzyskanie lokalu dla przyszłej rady adwokackiej, 
zaangażowali i przeszkolili personel techniczny itp. Szczególną aktywnością odzna
czył się tu adw. Askanas z Płocka, który zorganizował prawie w całości bazę dzia
łalności nowej rady adwokackiej.

Akcja wyboru delegatów oraz powoływania komitetów wyborczych odbyła się 
sprawnie w październiku 1975 r. Ogółem wybrano 403 delegatów; obecnych było 
362, co stanowi w zaokrągleniu 90%-

Zebrania wyborcze odbyły się w okresie od 8 do 23.XI.1975 r. Na każdym zgro
madzeniu delegatów byli obecni: przedstawiciel Ministerstwa Sprawiedliwości, Pre



Nr 3 (219) Z prac OBA 63

zydium NRA oraz miejscowych organizacji politycznych, władz i urzędów. Prze
bieg tych zgromadzeń był poważny i rzeczowy, a utworzenie nowych izb adwokac
kich nie budziło zastrzeżeń. Jedynie na zgromadzeniu wyborczym w Częstochowie 
dało się zaobserwować niezadowolenie części kolegów (z województwa piotrkow
skiego) z przyłączenia ich do Izby częstochowskiej. Koledzy ci argumentowali, że 
odległość od Częstochowy oraz brak dobrej komunikacji utrudni im kontakt z Radą 
Adwokacką w Częstochowie, a ponadto środowisko adwokackie w Piotrkowie tra
dycyjnie było związane raczej z Radą Adwokacką w Łodzi. Można zasadnie przy
puszczać, że dały tu znać o sobie dążenia regionalne, uwarunkowane wieloletnią 
przynależnością do Izby łódzkiej.

Kwestia dalszego zatrudniania emerytów i rencistów nie budziła wątpliwości, 
a wypowiedzi, jakie w tej sprawie złożono, aprobowały przyjęte przez NRA roz
wiązanie.

Frekwencja na zgromadzeniach wyborczych była następująca:

Jzba W ybrano
deleg a tó w

O becn ych  na  
zg ro m adzen iach

*/•
f r e k w e n c ji U w agi

Bielsko-Biała 52 50 96
Częstochowa 65 57 87
Płock 58 52 89
Radom 37 37 Oo

Siedlce 44 39 90
Toruń 64 57 90
Wałbrzych 83 70 82

R a z e m 403 362 w zaokrągl. 
90

Z PII/1C OŚRODKA BADAWCZEGO ADWOKATURĘ

Adwokat musi być humanistq
(notatka sprawozdawcza z dorocznego plenarnego posiedzenia 
Ośrodka Badawczego A dw okatury w  dn iu  21 lutego 1976 roku)

Ośrodek Badawczy Adwokatury istnieje już bez mała trzy lata. Ma więc dopiero 
trzy lata. W tym stwierdzeniu, w tym „dopiero”, zmierzyć można wielką jego pracę, 
naprawdę duże dokonania. W dniu 21 lutego 1976 r. odbyło się w Warszawie 
doroczne zebranie plenarne Ośrodka, w czasie którego jego kierownik adw. Witold 
Bayer złożył sprawozdanie za okres od 1.IV.1973 r. do 31.XII.1975 r., wybiegając 
w swoich informacjach poza tę datę i relacjonując fakty z ostatnich niemal dni. 
Te fakty — to wejście Ośrodka na Uniwersytet Warszawski z cyklem wykładów 
dla studentów III i IV roku Wydziału Prawa i Administracji. Trzeba powiedzieć, 
że Studium Wymowy zorganizowane przez Ośrodek stworzyło fakt bez precedensu


